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سخنگوی شورای نگهبان خبر داد
تایید صلاحیت 750 نفر دیگر از داوطلبان

 نمایندگی مجلس

ســخنگوی شورای نگهبان از تایید صلاحیت بیش از ۷۵۰ نفر دیگر از داوطلبان 
نمایندگی مجلس شورای اسلامی خبر داد.

به گزارش ایسنا،  هادی طحان نظیف، سخنگوی شورای نگهبان از تایید صلاحیت 
بیش از ۷۵۰ نفر دیگر از داوطلبان نمایندگی مجلس شــورای اسلامی  خبر داد. 
تاکنون بیش از ۱۴ هزار و ۲۰۰ داوطلب انتخابات مجلس شورای اسلامی  تایید 

صلاحیت شده اند.
وی در ادامــه اظهار کرد: در هفته پایانی بررســی اعتراضات داوطلبان مجلس 
شــورای اســلامی، پرونده افرادی که اعتراضات خود را به شورای نگهبان اعلام 
کرده بودند مورد بررســی قرار گرفت و با بررسی های انجام شده تاکنون بیش از 
۷۵۰ نفر دیگر از داوطلبان تایید صلاحیت شدند. بدین ترتیب تاکنون بیش از ۱۴ 

هزار نفر از داوطلبان مجلس شورای اسلامی تایید صلاحیت شدند.
سخنگوی شــورای نگهبان در ادامه تصریح کرد: اسامی  این ۷۵۰ نفر از شورای 
نگهبان به وزارت کشور اعلام خواهد شد و به داوطلبان اطلاع رسانی خواهد شد. 
بررسی های شورای نگهبان در خصوص داوطلبان انتخابات مجلس تا پایان هفته 
ادامه دارد. مهلت نهایی شورای نگهبان برای بررسی صلاحیت داوطلبان مجلس 

۱۹ بهمن ماه است. نتایج نهایی به داوطلبان اعلام خواهد شد.
وی در ادامه تاکید کرد: مهلت رسیدگی به اعتراض های داوطلبان ششمین دوره 
مجلس خبرگان رهبری نیز تا ۱۸ بهمن ماه اســت. چنانچه تغییری در نتایج با 

بررسی ها صورت گیرد، به داوطلبان اعلام خواهد شد.

ابلاغ قانون اصلاح تسهیل تکالیف مودیان 
رئیس مجلس شورای اسلامی قانون اصلاح ماده )۱( قانون تسهیل تکالیف مودیان 
جهت اجرای قانون پایانه های فروشگاهی و سامانه مودیان را برای اجرا ابلاغ کرد.

به گزارش ایســنا، محمدباقر قالیباف رئیس مجلس شورای اسلامی در نامه ای به 
حجت الاســلام و المسلمین سید ابراهیم رئیسی رئیس جمهور، »قانون اصلاح 
ماده )۱( قانون تسهیل تکالیف مودیان جهت اجرای قانون پایانه های فروشگاهی 

و سامانه مودیان« را برای اجرا ابلاغ کرد.

نامه نماینده مجلس به وزیر بهداشت
نماینده مجلس در نامه ای به وزیر بهداشــت نوشــت: رنج تورم کمرشکن دارو 
بانایاب شــدن بسیاری از داروها، همراه شــد. به گزارش شفقنا، مجتبی توانگر 
نماینده مردم تهران، ری، شــمیرانات، اسلامشــهر و پردیس و عضو کمیسیون 

اقتصادی در مجلس در شبکه اجتماعی ایکس نوشت:
 در نامه ای به وزیر بهداشت:

-دلیل جوسازی آن وزارت خانه درقبال موضع مجلس برای کاهش ریخت وپاش 
ارزی مشخص نیست.

-رنج تورم کمرشکن دارو بانایاب شدن بسیاری ازداروها،همراه شد.
-مــردم می توانند درباره ادعاهای گزاف وزارت بهداشــت، دربــاره طرح دارویار 

قضاوت دقیقی داشته باشند.

مجلس پیگیر تبدیل وضعیت معلمان خرید خدمات
رئیس کمیسیون شــوراهای مجلس گفت: در حال حاضر پیگیر مجوز جذب از 
دســتگاه های مربوطه هســتیم، تا با صدور مجوز ، »معلمان خرید خدمات« به 

»قرارداد کار معین« تبدیل وضعیت شوند.
محمدصالح جوکار رئیس کمیســیون شــوراها و امور داخلی مجلس شــورای 
اســلامی در گفت وگو با خبرنگار پارلمانی خبرگزاری تسنیم، با اشاره به مسائل 
معلمان »خرید خدمات آموزشی«، گفت:  این قشر، سال ها زحمات بسیاری برای 
آموزش و پرورش کشــیده اند، اما همچنان تعیین تکلیف نشده اند و چون ردیف 
استخدامی برایشان تعریف نشده، سازمان برنامه  و بودجه، اعتباری برای جذب و 

استخدام آن ها اختصاص نمی دهد.
وی با بیان اینکه اکنون پس از گذشت چند ماه از آغاز سال تحصیلی، متأسفانه 
حقوقشــان به صورت کامل پرداخت نشده است، گفت: برای تبدیل وضعیت در 
طول این مدت، دو دســتور از وزیر آموزش و پرورش گرفته شد ؛ ولی متأسفانه 
تا این لحظه دســتگاه مربوطه اقدامی برای عملیاتی شــدن این دستور، صورت 
نداده است. رئیس کمیسیون شوراهای مجلس با بیان اینکه برای پیگیری مجدد 
مطالبات »معلمان خرید« خدمات قول مساعد داد و گفت: در حال حاضر پیگیر 

هستیم تا بتوانیم مشکلات این معلمان را حل کنیم.
جــوکار بیان کرد: در حال حاضــر پیگیر مجوز جذب از »ســازمان امور اداری 
و استخدامی کشــور« هســتیم، تا با صدور مجوز ، »معلمان خرید خدمات« به 
»قرارداد کار معین« تبدیل وضعیت شــوند؛ درحال حاضر تعداد معلمان خرید 

خدمات در سطح کشور ۲۰۰۰۰ نفر می باشد.

برگزاری جلسه دادخواهی خانواده شهدای حمله 
آمریکا به ناوشکن های سهند، سبلان و جوشن 

جلسه دادخواهی خانواده شهدای حمله به ناوشکن های سهند، سبلان و جوشن، 
در شعبه ۵۵ دادگاه حقوقی تهران ویژه رسیدگی به دعاوی بین الملل به ریاست 

قاضی حسین زاده روز گذشته )یکشنبه ۱۵ بهمن ماه( برگزار شد.
به گزارش برنا، قاضی حسین زاده در ابتدا با اعلام رسمیت دادگاه گفت: موضوع 
پرونده حاضر ناظر بر دادخواهی ۹۸نفر از خانواده معظم شهدای ارتش و جانبازان 
نسبت به اقدام تروریستی دولت آمریکا مبنی بر حمله در حالت غیرتخاصم به سه 

ناوشکن سهند، سبلان و جوشن است.
وی ادامه داد: در این پرونده ۹۸نفر شامل ۴۵ خانواده شهید از ناوسهند، ۷خانواده 
شــهید از ناو ســبلان و ۲۲نفر از مجروحین حادثه حمله تروریســتی آمریکا 
دادخواهی کردند. دادگاه حقوقی تهران خود را صالح به رســیدگی به این دعوا 
می داند، مســتند به قانون صلاحیت محاکم جمهوری اسلامی، هر کس از اتباع 
ایرانی به هر طریقی از باب اقدامات دول معاند متضرر شــود حق دادخواهی در 
محاکم ایران را دارد. قانون اقدام متقابل به دادگاه تهران حقی می دهد که نسبت 

به استماع چنین دعوایی رسیدگی و پذیرش دادخواهی را داشته باشد.
در ادامه جلســه قاضی از وکیل خانواده شهدا درخواست کرد در جایگاه حاضر 
شــود. وکیل حاضر در جلسه پس از توضیح نحوه شکل گیری این پرونده گفت: 
موضوع مورد بررسی این پرونده تهاجم بی رحمانه نیروی هوایی دولت آمریکا به 
ناوشکن های سهند، سبلان و جوشن در خلیج فارس در ۲۹فرودین سال ۱۳۶۷ 

است که سبب غرق شدن و شهادت پرسنل مستقر در آنها شده است.
وی ادامه داد: ناوشــکن ســبلان توســط هواپیمای جنگی مورد اصابت واقع و 
خســارت سنگینی به آن وارد شد، ده ها نفر از پرسنل این سه ناوشکن به شدت 
جراحت برداشته که هم اکنون از جانبازان هستند و در این جلسه حضور دارند.

وکیل حاضر در جلســه با بیان اینکه مجموعا ۵۶نفر از پرسنل ناوشکن سهند و 
جوشن شــهید شده و پیکر این شهدا به قعر آب فرورفته است که دسترسی به 

پیکر آن ها غیر ممکن بوده است.
این وکیل در ادامه گفت: موکلین بنده از اولیای دم و جانبازان و خسارت دیدگان 

با جدیت تمام پیگیر احقاق حقوق خود هستند.
وی گفت: دولت آمریکا در ۲۹فروردین ســال ۶۷ در اولین روز ماه رمضان حمله 
خود را در حالی آغاز کردند که هیچ مخاصمه ای بین این دو کشور وجود نداشته 

و طی جنگ ایران و عراق بار ها بی طرفی خود را اعلام کرده بودند.

شورای نگهبان

مجلس

عدلیه

حمله جمعه شــب آمریکا به سوریه و عراق از 
یک سو و تهدید تهران از سوی مقامات آمریکا 
مبنی بر احتمال کشاندن حمله نظامی به خاک 
ایران از سوی دیگر با واکنش هایی همراه بوده 

است.
به گزارش خبرآنلاین، حشمت الله فلاحت پیشه، 
رئیس کمیسیون امنیت ملی مجلس دهم در 
ایــن خصوص معتقد اســت که اگــر ایران و 
آمریکا به فکر یک ارتباط دیپلماتیک نباشند، 
به سرعت به ســمت جنگ حرکت می کنند. 
فلاحت پیشــه تاکید دارد که »ایران و برخی 
گروه های نیابتی در طول چند روز اخیر، بارها 
اعلام کردند کــه هیچ ارتباطی با هم ندارند و 

این گروه ها مستقل هستند. 
ایــن مواضع خیلی دیــر اعلام شــد و ایران 
باید سیاست های کلی کشــور را از یک سری 
رفتارهای غیرقابل پیش بینی گروه های مختلف 

و فزاینده منطقه جدا کند.«
در ادامــه مشــروح گفتگــوی حشــمت الله 
فلاحت پیشــه، نماینــده ســابق مجلــس را 

می خوانید:
آقای فلاحت پیشه! ارزیابی و تحلیل شما 
از حملات جمعه شب آمریکا به سوریه و 

عراق، چیست؟
من معتقد هستم که هنوز در موضوع حملات 
آمریکا، »عملیات جنگ« از »تبلیغات جنگ« 
جدا نشده اســت. دولت بایدن از زمان کشته 
شدن سربازان آمریکایی با فشار داخلی زیادی 
روبه رو شــده اســت؛ تا پیش از این یک خط 
قرمزی مطرح کــرده بودند که حتی اگر ده ها 
حمله علیه پایگاه های آمریکایی شــود، خط 
قرمز آنان جان ســربازان آمریکایی اعلام شده 
اســت. طبیعتا، آنان هیچ راهــی به جز اقدام 

نظامی  نداشتند. 

آمریکایی ها سعی کردند این حملات را واکنش 
به حمله چند روز گذشته به اردن نشان بدهند. 
آمریکایی هــا در عرصه عملیات یک ســری 
پایگاه ها موسوم به نیروهای نیابتی را زدند، اما 
در تبلیغات بارها اسم ایران و نیروهای ایرانی، 
ســپاه قدس و سپاه پاسداران را مطرح کردند. 
بــه عبارتــی، دغدغه اصلی بایــدن، مدیریت 
مخالفت های سیاســی در داخل آمریکا است. 
بنابرایــن، جمهوری خواهــان بلافاصله انتقاد 
خود را مطرح کــرده و این حملات را ناکافی 

دانستند.
 بــر همین مبنــا، دو اتفاق ممکن اســت رخ 
بدهد. اتفــاق اول، ایــران و امریکا که بخش 
عمده ای از اختلافات منطقه ناشی از اختلافات 
و چالش های میان این دو کشــور است، وارد 
فاز مذاکره شــده و ساز و کاری مانند سازوکار 
مسقط را شکل بدهند. کما اینکه، بارها عرض 

کردم که اگر ایران و آمریکا میز قرمز مســقط 
را حفظ می کردند، فضا بین دو کشور چالشی 
نمی شد. اشتباه استراتژیک ایران و آمریکا رها 

کردن میز مسقط بود.
اتفاقی که افتاده اســت که جنگ سالاران در 
منطقه به سیاســت های ایران و آمریکا جهت 
می دهنــد و به نظر من، خوشــحال ترین فرد 
نتانیاهو اســت؛ چرا که تحولات در مســیری 
حرکت می کند که او شــکل داده بود. از طرف 
دیگر، یک ســری گروه مسلح که بدون اسلحه 
هیچ جایگاهی ندارند، ســعی دارند که چالش 
میان ایران و آمریکا ادامه پیدا کند. به شخصه 
معتقد هســتم که نباید سرنوشت ۹۰ میلیون 
ایرانی را به یک ســری رفتارهــای بی ثبات و 

بی ریشه در منقطه مرتبط کرد.
به طور مثال، ایــران و برخی گروه های نیابتی 
در طول چنــد روز اخیر، بارهــا اعلام کردند 

که هیچ ارتباطی با هــم ندارند و این گروه ها 
مستقل هســتند. این مواضع خیلی دیر اعلام 
شــد و ایران باید سیاســت های کلی کشور را 
از یک ســری رفتارهای غیرقابــل پیش بینی 

گروه های مختلف و فزاینده منطقه جدا کند.
را تهدید  ایران  برخی مقامات آمریکایی 
به کشــاندن دامنه جنگ به خاک ایران 

کردند، نظر شما در این باره چیست؟
من معتقد هســتم که ایــران و آمریکا هنوز 
در شــرایط جنگی به ســر نمی برنــد، اما در 
مسیر جنگ هســتند. یعنی زمانی که حمله 
به مواضع یکدیگر به بخشــی از ادبیات جنگ 
آنان تبدیل شده اســت به این معنا است که 
جنگ طرفدارانی پیدا کرده اســت. زمانی که 
برخی جناح های سیاســی مشــخص تلاش 
می کنند جنگ ایران و آمریکا را به یک موضوع 
انتخاباتی تبدیل کنند؛ از همه مهم تر این است 
که مســیر تحولات، مسیر عقلانی نیست بلکه 
مســیری اســت که نتانیاهو آن را شکل داده 

است.
من به یاد دارم، که چند روز بعد از هفتم اکتبر، 
در نشســتی که در جماران برگزار شد هشدار 
دادم که یک سری رفتارهایی که شکل گرفته، 
می تواند منجر به جنگ ایران و آمریکا شــود. 
جنگی کــه نه منافع ایــران را تامین می کند 
و نــه منافع آمریــکا را. این جنگ فقط منافع 
یک سری جنگ ســالاران در منطقه و نتانیاهو 

را تامین می کند.
افــرادی که مخالــف بودند که هیــچ کانال 
ارتباطــی میان ایران و آمریکا وجود نداشــته 
باشد، مسئول وضع کنونی هستند. یعنی اگر 
بین ایران و آمریکا یک میز قرمز یا یک کانال 
ارتباطی وجود داشــت، هیچ وقت گروه هایی 
که هر روز نام جدید به خود گرفته و نتانیاهو 
که سیاســت جنگ بی پایان را در پیش گرفته 
است؛ بر سیاست های راهبردی ایران و آمریکا 
حاکم نمی شــدند. من معتقد هســتم که اگر 
ایــران و آمریکا در همیــن لحظه به فکر یک 
ارتباط دیپلماتیک نباشند، به سرعت به سمت 
جنگ حرکــت می کنند. جنگ زمانی مقدس 
است که به آب و خاک یک ملت ارتباط داشته 
باشــد. روزبه روز تن مردم ایران از جنگ های 
پی درپی که هیچ ارتباطی با منافع ملت و آب 

و خاکشان ندارد، می لرزد. 
مشــروعیت بخشی به چنین جنگ هایی برای 
مردم ایران دشــوار اســت. در طــول جنگ 
تحمیلی، ایرانی ها ۸ ســال تمام کیان خود را 
فــدای جنگ با عراق کردند؛ اما آن یک جنگ 
تحمیلی بوده و کشور در شرایط دفاع جنگید. 
رزمنــدگان و شــهدای آن جنــگ هنوز هم 

قهرمانان این کشور هستند.
متاســفانه در حال حاضــر منطقه ما با پدیده 
جنگ های کاذب روبه رو شده است. جنگ هایی 
که منافــع بازیگرانی ماننــد نتانیاهو، جنگ 
سالاران و کاســبان تحریم را تامین می کند. 
جنگ های امــروز هیچ منفعتی بــرای مردم 
ایران ندارد و دلیلی ندارد که آنان تاوان چنین 

جنگ هایی را بپردازند.

 

نماینده تبریز، آذرشهر و اسکو گفت: اگر مردم استنباط شان 
این باشــد که بناســت مجلس یازدهم تکرار شود طبیعتا 
اقبالــی از جانب آنان برای حضور در پای صندوق های رأی 

شاهد نخواهیم بود.
بــه گزارش ایلنا، احمد علیرضابیگی، در واکنش به برخورد 
متفاوت صورت گرفته با طرح موضوع دریافت ۱۴۰ ســکه 
از ســوی نمایندگان توسط رائفی پور و مساله شاسی بلند ها 
توســط خودش، گفت: به نظرم یک خودی و ناخودی این 
وســط مطرح است که این خودی و ناخودی سبب برخورد 
دوگانه و متفــاوت با موضوع می شــود درحالی که من از 
مصونیت پارلمانی برخــوردار بودم، اما همین موضوع الان 
برای من موجب صدور حکم یکسال حبس البته در دادگاه 
بدوی شده اســت، بعد هم یکی از علت هایی که صلاحیت 
من را مورد خدشــه قرار داد، همین موضوع اعلام واگذاری 

غیرقانونی خودروهای شاسی بلند بوده است.
وی گفت: آن چیزی که درباره من و درخصوص موضوعی 
که مطرح کردم اتفاق افتاد این بود که ارتباط مســتقیم با 
شــخص رئیس مجلس داشت، یعنی آنچه که رخ داده بود 
به واسطه رئیس مجلس یا هیات رئیسه برای این که بتواند 
خدماتــی را ارائه دهد صورت پذیرفته اســت و بعد تعداد 
مشــخصی هم که از نظر آن ها واجد شرایط بودند مدنظر 

قرار گرفتند و این واگذاری صورت گرفته است.
این نماینده مجلس تاکید کرد: من به عنوان نماینده مردم 
به واســطه تکلیف قانونی که آنان بر دوش من گذاشــته 

بودند از هیات رئیسه ســوال کردم بین واگذاری خودروها 
با اســتیضاح آقای فاطمی امین در سال ۱۴۰۱ که همزمان 
باهم اتفاق افتاده است چه رابطه ای وجود دارد؟ بعد دیدید 
همــه به اتفاق هم از دادســتان کل در مقام مدعی العموم، 
سخنگوی هیات رئیسه و ســخنگوی کمیسیون اصل نود 
و همه این افراد تمام قد کل وقوع موضوع را منکر شــدند. 
من هیچ وقت فراموش نمی کنم کمیســیون اصل ۹۰ که 
می دانســتند پرونده در آنجا مطرح است و مورد رسیدگی 
است آمد اعلام کرد آن پرونده و حتی مشابه آن پرونده در 

کمیسیون اصل ۹۰ مطرح نیست.
علیرضابیگی عنــوان کرد: فکر می کنم خود آقای رائفی پور 
هــم اگر به واقع به عنوان عدالت طلب و دادخواه خواســته 
باشــد ابراز وجود می کند تا حال واکنشی از ایشان ندیدیم 
یعنــی من منتظر بــودم که نه تنها آقــای رائفی پور بلکه 
بسیاری از افراد و تشــکل هایی که ادعای عدالت خواهی و 
مبارزه با فســاد دارند، لااقل نتیجه رسیدگی به این مساله 

را مطالبه کنند. 
کما این آن هم اتفاق نیفتاد و الان هم باز من می شــنوم و 
خود آقای رائفی پور هم توئیت زده اســت که گویا آن آدم 
را هم ایشان می شناسد و هم هیات رئیسه می شناسد لکن 
شاید چون در لیست آقای رائفی پور است می خواهند توسط 
آقای رائفی پور گفته شود و این ها دور از چارچوب و اصول 
اســت که نشان می دهد مبارزه با فســاد از آن اصالتی که 
باید برخوردار باشد و این دوستان ادعای آن را دارند از آن 

اصالت برخوردار نیست.
وی دربــاره این که نگاهی مدعی اســت این اقدامات منجر 
به مهره چینی  برای روی کار آمــدن یک جریان تندتر در 
مجلس آینده خواهد شــد، گفت: این به برداشت مردم از 
انتخابات بازمی گردد که آیا این انتخابات می تواند ســبب 
تغییر شــود یا خیر؟ اگر مردم به این باور دست پیدا نکنند 
و استنباط شان این باشد که بنا است مجلس یازدهم تکرار 
شــود، طبیعتا اقبالــی از جانب آنها بــرای حضور در پای 

صندوق های رأی شاهد نخواهیم بود.

این نماینده مجلس تاکید کــرد: الان کارگزاران انتخابات 
باید تمام اهتمام شان در راستای اجرای خواسته مقام معظم 
رهبری بر این اساس باشد که بتوانند مشارکت هرچه بیشتر 
مــردم را جلب کنند و این مشــارکت زمانی اتفاق می افتد 
کــه مردم حس کنند و بفهمند بنا نیســت دوباره مجلس 
یازدهم با این کارنامه اش تکرار شود، اگر  اینطور برای مردم 
ایجاد ذهنیت شود که بنا است مجلس یازدهم تکرار شود، 
طبیعتا شــور و شــوق مدنظر مقام معظم رهبری را شاهد 

نخواهیم بود.

حشمت الله فلاحت پیشه هشدار داد

دیپلماسی عامل بازدارنده جنگ ایران و آمریکا

نماینده تبریز:

مردم به تکرار مجلس یازدهم رای نخواهند داد

ســخنگوی حزب اعتمادملی گفت: ممکن اســت یک 
لیست با حضور ۱۰ یا ۱۵ نفر در تهران ارائه کنیم ولی 
خیلی بعید است که در شــرایط فعلی بتوانیم لیست 
کامل بدهیم. محمدصادق جوادی حصار در گفت وگو با 
ایسنا درباره جلسات برخی احزاب اصلاح طلب با اعتدال 
و توســعه و حامیان لاریجانی، اظهار کرد: این جلسات 
برای بررســی شرایط سیاسی کشــور برگزار می شود. 
این جلســات با حضور حزب کارگــزاران، اعتماد ملی، 
ندای ایرانیان، اعتدال و توســعه و افراد نزدیک به علی 

لاریجانی برگزار می شود.
وی ادامه داد: اگر شــرایط به گونه ای باشد که بتوانیم 
لیست بدهیم، ممکن اســت یک لیست با حضور ۱۰ 
یا ۱۵ نفر در تهران ارائه کنیم ولی خیلی بعید اســت 
که در شــرایط فعلی بتوانیم لیست کامل بدهیم؛ زیرا 
کاندیدای نام آشــنا و رای آور خیلی کم داریم. ممکن 
اســت افراد فرهیخته ای باشند که تاییدصلاحیت شده 
باشند ولی آن ها تمایلی برای حضور در لیست نداشته 
باشند و احزاب هم با آن ها ارتباط نگرفته باشند. تصور 
می کنم دست مان خیلی برای ارائه لیست قوی و رقابتی 
باز نیست و بعید است که بتوانیم لیست کامل در تهران 

ارائه کنیم.
ســخنگوی حــزب اعتمادملــی دربــاره گفت وگوی 
اصلاح طلبان با اعتدال و توســعه و نزدیکان لاریجانی، 
خاطرنشان کرد: ما هیچگاه باب گفت وگو را نبسته ایم و 
در سال های گذشته با اصولگرایان گفت وگو داشته ایم. 
بحث این اســت که افراد حاضر به بازاندیشــی درباره 

دیدگاه های خود هســتند یا نه. حســن روحانی عضو 
جامعه روحانیــت بود اما گفت که حاضرم حرف بزنیم 
و حرف شما را هم بشنویم. ناطق نوری که زمانی رقیب 
انتخاباتی خاتمی بود، در دیدگاه های خود بازنگری کرد 
و مصالح عمومی کشور را به مصالح جناحی ترجیح داد. 
او الان مورد حمایت، تایید و مشورت اصلاح طلبان بوده 
و عضو جامعه اصلاح گران در کشور محسوب می شود. 
لاریجانی هم فهمید که ما چرا فریاد می زدیم که دایره 
خودی و غیرخودی انتها ندارد. او شــاید الان فهمیده 
اســت که باید توانایی های خود را بسیج کند به همین 
دلیل باب گفت وگو اصلاح طلبــان با این جریان ها باز 

است.
جوادی حصار با بیان این که »در تهیه لیست انتخاباتی 
نباید چک سفید امضا بدهیم«، گفت: در سال ۹۲ بین 
روحانی و عارف، ظاهرا شرایط برای روحانی مهیاتر بود 
و خاتمی از عارف درخواســت کرد که کنار بکشــد و با 
حمایت اصلاح طلبان، روحانی انتخاب شد. او در دولت 
اول خــود خوب عمل کرد، امــا در دولت دوم دیگری 
احساس نکرد که باید به تعهداتش عمل کند چون فکر 
می کرد رای دولت دوم او به دلیل عملکرد خودش است.
وی با اشــاره به این که »الان هــم نباید مثل آن دوره 
عمل کرد«، گفت: اگر قرار به ارائه لیست مشترک باشد، 
باید بین این احزاب اساســنامه، مرامنامه و تفاهم نامه 
روشنی به امضا برســد تا اگر شکست خوردند، بدانند 
که به تنهایی شکست نخورده اند و اگر پیروز شوند هم 

بدانند به تنهایی موفق نشده اند.

عضو مجمع تشــخیص مصلحت نظام گفت: متأسفانه 
یک بینشــی حاکم شده است که این بینش انقلابی و 
بینش امام خمینی )ره( نیست. حالا این بینشی که نه 
بینش امام، نه بینش انقلاب و نه بینش مردمی اســت، 

به علت جهل یا به دلیل نفوذ است.
به گزارش ایلنا، سیدمحمد صدر عضو مجمع تشخیص 
مصلحت نظام، در پاســخ به این سوال که با توجه به 
آنکه رهبر انقلاب در طول ســال در مقوله انتخابات بر 
مسئله پرشور شــدن انتخابات تاکید داشتند، با توجه 
به نتیجه صلاحیت ها توســط هئیت اجرایی و نظارت 
آیا درخواســت رهبری اجرایی شده است گفت: رهبر 
انقلاب بــه خوبی می داننــد وقتی انتخابات پرشــور 
باشــد یعنی حضور مردم جدی است و این برای نظام 
جمهوری اســلامی ایران مشروعیت می آورد. ما هرچه 
داریــم از مــردم داریم. اگر مردم نباشــند، هیچ کس 
نیســت. یعنی نه تنها الان بلکه انقلاب  ما هم حرکتی 

بود که مردم انجام دادند.
وی افزود: چرا در سال ۴۲ امام انقلاب را شروع کردند 
به پیروزی نرسید و بعد از آن دستگیر و سپس تبعید 
شد؟  به دلیل آنکه مردم هنوز با انقلاب همراه نبودند. 
چرا در ســال ۵۷ انقلاب به پیروزی رســید؟ به دلیل 
آنکه مردم با انقلاب همراه بودند. بنابراین الان هم اگر 
مردم باشند، جمهوری اسلامی خواهد بود و اگر مردم 
نباشند جمهوری اسلامی هم به مرور زمان نخواهد بود. 
وقتی انتخابات پرشــور باشد، نشان از مشروعیت نظام 
دارد یعنــی مردم این نظــام را می خواهند. همان طور 

کــه رهبر انقلاب گفتند، آمریکا و تمــام دنیا از مردم 
ایران می ترسند نه از کسی دیگر و ایشان با درک این 
موضوع، آن راهبردها را درباره انتخابات مطرح کردند، 
اما متاســفانه مجموعه این موضوع را درک نمی کنند 
و به همین دلیل برخوردی که با انتخابات فعلی شــد، 
باعث کوچک تر شــدن جمهوری اسلامی می شود. اگر 
این روند ادامه پیدا کند، جمهوری اســلامی کوچک و 

کوچک تر می شود. 
صدر در پاســخ به این سوال که تحلیل شما درباره رد 
صلاحیت چهره های شــاخصی مانند حســن روحانی 
و امثــال این افراد در انتخابات اخیر چیســت، گفت:  
همانطــور که با این اقدامات یعنــی ردصلاحیت های 
صورت گرفته، شــور مردم را برای شرکت در انتخابات 
از بین می برند، طبیعی است که ردصلاحیت های افراد 
شناخته شده، این ضربه را می زند که انگار آن کسانی 
که در گذشــته ســرکار بودند، آدم های خلافی بودند 
و خود این موضوع هم مشــروعیت نظام را زیر سوال 

می برد.
عضو مجمع تشــخیص مصلحت نظام در پاسخ به این 
سوال که در این دوره از انتخابات، درباره رد صلاحیت 
افراد با اســتناد به بند عدم التــزام به نظام جمهوری 
اسلامی گفت: متأســفانه یک بینشی حاکم شده است 
که این بینش انقلابی و بینش امام خمینی )ره( نیست. 
حالا این بینشــی که نه بینش امام، نه بینش انقلاب و 
نه بینش مردمی است یا به دلیل جهل است یا به دلیل 

نفوذ است.

سخنگوی حزب اعتمادملی:

دست مان خیلی برای ارائه لیست قوی و رقابتی باز نیست
سیدمحمد صدر تشریح کرد

بینشی حاکم شده است که نه بینش امام است نه بینش انقلاب


